
Generalforsamling 2024

Bestyrelsens beretning

Nu skriver vi februar 2024, og vintergækker, erantis og dorotealiljer står i fuldt 
flot. Så ved vi, at foråret nærmer sig. Så ved vi også, at det tid til årets 
generalforsamling i KFUM og KFUK i Hedensted-Løsning. Og der skal skrives en
beretning om noget af det, der er sket igennem 2023 – både i afdelinger og i 
bestyrelsen. Forskellige har skrevet korte indlæg fra de forskellige 
aktiviteter/afdelinger, og bestyrelsen vil her forsøge at skrive lidt om, hvad vi 
har arbejdet med.

Vi har en forening, som vi synes kører godt, men hvor vi dog gerne vil, at der 
gerne må ske mere for børn og unge. Men vi må erkende, at det kan være 
rigtig svært at finde frem til personer, som gerne vil stå for aktiviteter for 
netop de aldersgrupper.

Vi har Legestuen, som mødes hver mandag formiddag, og her kommer der en 
god flok, som synger, leger, bliver klogere på livet og hinanden og hygger sig 
med hinanden. Det er primært mødre/fædre, der har valgt at være hjemme 
med deres børn, der mødes, men også enkelte bedsteforældre finder vej dertil.
Deltagerne kommer mange steder fra, dog er der mange fra især Hedensted 
og Løsning, hvilket jo egentlig er naturlig nok.

Og så har vi Pigeklubben – som også er et godt og dejligt aktiv, med dejlige 
piger, som gerne vil klubben, hinanden og det at være kreative. Her kommer 
hovedparten af dem også fra Hedensted og Løsning

Det er ligesom der, vi får udmøntet vores formål – at være forening for børn og
unge. Og hvordan kommer vi videre? Det snakkede vi om på sidste års 
generalforsamling – og det kommer vi til at snakke mere om i år. Vi har forhørt
os med nogle med hensyn til Familiesang, men det er desværre ikke lykkedes.

I bestyrelsen har vi også snakket noget om en ”spilcafe/klub” for gruppen ca. 
12-16 år. Og dertil vil vi kunne invitere f.eks. konfirmander. Også her skal vi 
bruge frivillige til at tænke med og få det til at køre. 

Vi har  jo nogle penge (fra arven), som meget gerne skulle ud og arbejde – 
netop for børn og unge.  Vi arbejder videre – men vi har brug for kræfter.



Medlemstallet går jo altid lidt op og ned. Sidste år havde vi 88 medlemmer 
omkring dette tidspunkt – og nu har vi 92 medlemmer. Så det er ca. det 
samme antal.

Medlemmerne fordeler sig med:
0-7 år: 21 (16)
8-12 år: 5 (15)
13-17 år: 19 (6)
18-29 år: 6 (5)
30-82 år: 41 (41)
(tallene i parentes er tallene fra 2023)

I 2023 lukkede Tal Dansk Caféen – som I også kan læse om senere. Vi 
vurderede, at den havde udspillet sin rolle.

Julestuen har fyldt på nogle bestyrelsesmøder. Samarbejdet med De grønne 
Pigespejdere omkring julestuen har stået på siden 2006, men efterhånden har 
vi kunnet mærke, at forberedelserne til arrangementet mere og mere lå hos 
os, og derfor havde vi ønsket ændringer i fordelingen af overskuddet. Det har 
ført til, at De grønne Pigespejdere har trukket sig fra samarbejdet. De har 
desværre ikke lederkræfterne til både at være ledere og samtidig lægge  
masser af arbejde i julestuen. Vi kan nemlig ikke komme udenom, at det 
kræver meget arbejde at få en julestue som vores op at stå. Nu er det op til os
i KFUM og KFUK i Hedensted-Løsning at beslutte, hvordan vi vil Julestuen 
2024!?

Bestyrelsen har arrangeret enkelte arrangementer. Det er f.eks. opstart efter 
sommerferien med morgenkaffe og fælles kirkegang. Det er efterhånden en 
tradition, som vi gerne vil holde fast i. Ligeledes har vi arrangeret nogle 
Caféaftener. 

Vi vil også i år sige mange tak til alle, der på den ene eller anden måde støtter 
op omkring foreningens arbejde. Tak til alle dem, der arrangerer noget for 
både børn, unge og voksne. Tak til dem der laver kaffe, klarer hjemmeside  og 
forskellige udsendelser via mail. Tak til alle dem, der giver et nap – stort eller 
lille – i forbindelse med julestuen. Tak til dem, der giver en hånd med ved 
arbejdsdage på Kastaniehøj, og dem, der sørger for, at huset Kastaniehøj bare 
fungerer. Tak.

Vi håber, at mange vil bære med fremover til glæde for alle os, der allerede er 
en del af KFUM og KFUK i Hedensted-Løsning, og for dem, som får lyst til at 
være med i fremtiden – både børn, unge og voksne.

Bestyrelsen for KFUM og KFUK i Hedensted-Løsning



Legestuen Kastaniehøj 2023

I Legestuen Kastaniehøj
Hedensted mødes børn
og voksne hver mandag
i et fællesskab til gavn
for både store og små,
hvor de fleste har
fravalgt institutionslivet
og i stedet tilvalgt en
dagligdag med
hjemmeliv og hvor
legekammeraterne
spænder i alderen 0-6
år.

Vi har i 2023 haft en ret
stabil gruppe af “faste”
deltagere i legestuen og derudover en del der er kommet lejlighedsvis eller i 
kortere perioder.

Vi har arbejdet på at fastholde nogle traditioner og dermed gentage en del 
aktiviteter fra årets gang (Æbledag, høstfest, julepynt og julegaver, 
juleafslutning med julebingo). Der blev bl.a. lavet påskelege/pynt, arrangeret 
udflugter, sansemotorik, motorik, naturbingo, rytmik, vandkamp/badebassin, 
udeleg med bål og naturens dyreliv. Vi holdt derudover for første gang (med 
stor succes) bedsteforældredag med juleklip.

I 2024 har Anita og Inge budt ind på at holde legestuen i gang, med forskellige
aktiviteter, hvor børnene er i centrum med fokus på fællesskab, leg og 
udvikling, i form af kreativitet, fælleslege, motorik og sang. I løbet af første 
halvår vil Anita og Inge arbejde på at få en mere med på holdet, som kunne 
være interesseret i også at køre legestuen fremad for at forsøge at sikre et 
overlap af voksne.

Inge Christiansen og Anita Bruun-Laursen

KFUK OG KFUKS  kreative pigeklub kører nu på 6 år, hvilket vi er meget 
glade og stolte af.

Kreativ pigeklub er for piger i alderen 4- 8. klasse
Vi er pt. 9 PIGER, SOM ER MEGET MØDESTABILE OG SOM HVER GANG GLÆDER SIG 
TIL, AT KOMME I PIGEKLUB.



Pigerne mødes hver anden mandag i lige uger fra kl 16-18. Vi arbejder i tropslokalet, som er dejligt 
stort til alle vores kreative projekter med symaskiner, malerier, smykker, loppe genbrug, ja kun 
fantasien sættergrænser for, hvilke ting vi hitter på. 

Vi kører hver gang samme genkendelige form: 
Vi starter med lidt mundgodt og saft, pigerne 
skiftes til, at have kage, boller eller andet med.  
Kreativiteten slippes herefter løs, hver gang 
introduceres en ny aktivitet. Der sluttes af med 
lille runde, hvor pigerne enkeltvis fortæller, hvad
de har haft gang i. Der synges en sang, holdes en
lille andagt.

Der er en fast leder trup på 4 kreative kvinder, som har 
været med helt fra starten af, samt et par vikarer som vi 
trækker ind ved behov.                                                       
Pigeklubben har fast tradition med, at hjælpe i 
børneboden ved årets julestue. Dette til stor glæde for 
pigerne.

Hanne Bærenholdt

Tal Dansk Caféen

2023 blev året, hvor Tal Dansk Caféen havde udspillet sin rolle, og derfor 
valgte at lukke og slukke – for denne gang. Man ved jo aldrig om der kan blive 
brug for en Tal Dansk Café igen.
Antallet af deltagere samt antallet af frivillige blev ved med at dale hen over 
året. Y's mens-klubben havde finansieret en udflugt til Madsby-parken, men 
ikke engang det kunne trække folk til. Den dalende tilslutning tog vi som 
udtryk for, at mange af de faste brugere af caféen ikke længere har det samme
behov for en Tal Dansk Café. Mange har fået arbejde, har fået bil og kan selv 
komme omkring, og er i det hele taget godt på vej til at blive integreret i det 
danske samfund.
I Tal Dansk Caféen vil vi godt tage æren for at have været en vigtig brik for 
mange flygtninge i den proces.
Det var lidt vemodigt at nedlægge os selv. Vi åbnede i feb. 2017 og har kørt 
kontinuerligt lige siden, kun afbrudt af Corona. Vi har set flygtningebørn vokse 
op og deltage i skole- og fritidsliv, vi har været vidne til voksne, der har 
kæmpet med det danske sprog, men også med det danske system. Vi har 
været vidner til, hvor svært det kan være at få uddannelse og job, når man 
kommer med en anden etnisk baggrund. Vi har været vidner til en anden måde



at leve på, som mange gange har vagt nysgerrighed og undren. Vi har også 
været vidner til mennesker med en ukuelig vilje, godt humør, masser af humor,
omsorg, glæde, smil og latter.
Alt i alt har Tal Dansk Caféen været en win-win-situation. Tak til KFUM og KFUK
for at det blev en mulighed.

Sanne Dideriksen

KFUM og KFUK voksen

I året 2023 har KFUM og KFUK voksen kunnet samle 30 -60 personer til den 

månedlige mødeaften på Kastaniehøj. Voksne er vi, og aldersgruppen er 

efterhånden blevet på 50+.

De forskellige emner og talere har muligvis været afgørende for antallet af 

deltagere.

Vi har haft besøg af kunstnere indenfor billedkunst, byens præster, forfatter 
Charlotte Rørth og teolog Peter Lodberg. Udflugten gik til Møgelkær fængsel. 
En gang om året har vi spise sammen aften med højere deltagerbetaling.

Vedr. forplejning; har vi en periode haft Birgit Jensen til at købe ind og være 
med til at forberede aftenen.

Der er også et såkaldt kaffehold der kommer til forberedelsen af det praktiske.

Vi har spurgt rundt blandt deltagerne om at være behjælpelige med at være 
mødeleder til en aften.

Vi har et par gode pianister; Inger og Vita til at spille til fællessang.

Bjarne Jensen styrer vores pengekasse og er sidst på året trådt ud af udvalget,
men fortsætter med at være kasserer. Udvalget for KFUM og KFUK voksen 
består nu af Jette og Lisbeth. Det er ikke for mange og vi har spurgt en hel 
del, om at blive udvalgsmedlem, men uden held.

På vegne af udvalget, Lisbeth

Syng dansk og fællessang på Kastaniehøj.

Med KFUM-Spejdernes Musikkorps, en oplagt Jacob Tybjerg og fyldt sal, blev 
Syng dansk endnu engang en aften lige som vi havde ønsket det. En dejlig 
blandet forsamling, masser af sang og god stemning, gør det til en ”folkelig 
aften”. Vi har lavet aftale med Henriette Storbjerg Larsen fra Silkeborg, om 
medvirken den 31. oktober i år.

Der er en dejlig interesse for fællessang i Danmark – og her i Hedensted! 
Foruden de aftener KFUM og KFUK arrangerer, har pensionistforeningen med 
Kastaniekoret et rigtig godt tilbud med stor tilslutning. Kastaniekorets succes 
smitter af på vores fællessangs aftener med deltagere vi ellers ikke ser til 
KFUM og KFUK’s arrangementer.



 
Denne vinter er 12. sæson med Fællessang på Kastaniehøj og vi er fortsat med
et emne for den enkelte aften – og dermed et begrænset repertoire af sange at
vælge imellem. Derved kommer til at synge langt flere sange som vi ikke 
synger så tit, tillige med nogle nye og måske ukendte. De 2 første aftener har 
været rigtig godt besøgt med sangglade deltagere og det er en fornøjelse at 
være arrangør.

Niels Hørlyck og Søren Damsbo.

Kreative aftener / dage

En gruppe kvinder har været samlet 15 tirsdage i løbet af 2023. Vi har hygget 
os med at lave kreative ting til julestuen. Det nye er, at vi er startet kl 16.30 
og har spist sammen. Det seneste tidspunkt, vi har sluttet aftenen, er kl 21.
Jeg føler, at vi har fået lavet mere, fordi vi havde længere sammenhængende 
tid.
Der er bl.a. syet tasker, julesokker og kornposer. Engle og nisser har vi også 
lavet.
3 lørdage har vi været sammen om at arbejde med mos, pil, bark og lavet 
træer af bogbind. Dagen startede kl 9 og senest kl 16 er vi gået hjem.
Nogle af os har taget tingene med hjem for at gøre det færdig.

Margit Østergård

Julestue 2023

Jeg har været til julestue mange gange, en tradition som jeg har glædet mig til
hvert år. 2023 var første gang på den anden side af "disken". En del spænding 
meldte sig, kan jeg nu finde ud af det, jeg kender jo ikke “vi plejer”.
Jeg har ikke
været en del af
det
kæmpestore og
fantastiske
arbejde der
ligger forud for
dagen, men har
altid beundret
det arbejde,
der har ligget
forud. Og jeg er
ikke den
eneste, for da
jeg stod der
bag disken, var
der mange der
udtrykte deres
beundring for



indsatsen.
Jeg oplevede den dag en masse glade mennesker, mange, hvor julestuen var 
en del af deres juletradition. Dem, der hvert år købte dekorationen, 
småkagerne eller andre helt specifikke ting. Dem, der var på udkig efter nye 
og spændende ting. Dem, der blot skulle nyde stemningen og korsangen osv. 
Man bliver bare glad, når man møder denne stemning.
Oprydningen efter lukketid, det gik stærkt, godt der var nogle der kendte “vi 
plejer”.
Og det spændende - hvor meget kom der ind, optællingen af kontanter - jo, 
det var vist ikke så værst. MobilePay betalingerne trak pinen lidt ud (moderne 
tider). Men det endte helt pænt ca. 21.000 i overskud til hver forening
På trods af der ikke var helt så mange besøgende som tidligere år, måske pga. 
forvirringen om 1. søndag i advent.
Det har krævet rigtig mange timers forberedelse, af mange mennesker, som 
kulminerer i nogle timer med mange glade mennesker og hvor de involverede 
bliver lidt trætte i ben og hoved - men alt i alt en fantastisk dag og en dejlig 
tradition.

Vibeke Sejr.

Ud og gå – med M & K

Gennem de sidste 4-5 år har vi haft en lille aktivitet hver mandag formiddag 
kl. 10.
Vi kalder det "Ud at gå - med M og K". Det bliver til noget hver mandag, da det
ikke er afhængigt af antal fremmødte. Vi går en times tid hvad enten vi er 2, 
10 eller 15, der har fået vandreskoene på.
Det er dejligt at mødes, godt at gå og skønt at snakke med andre og lære 
hinanden lidt bedre at kende. Det er et meget uforpligtende fællesskab, hvor 
alle er velkomne. Vi har snart været rundt i det meste af Hedensted og vi 
kigger gerne på de nye kvarterer, der skyder op rundt om i byen og i byens 
udkant. Ofte undrer vi os over hvem, der dog flytter ind i alle de nye boliger, 
men vi kender jo en del af svaret, for der er jo tilflyttere med i gruppen, og de 
kan fortælle, hvorfor de er flyttet hertil.
Af og til deles gruppen i to, når der er nogle, der har brug for et andet tempo. 
Det er jo vigtigt, at gå sammen med andre, der synes, det er et godt tempo og
et passende antal pauser, det bliver til i løbet af gåturen. I disse våde tider, går
vi mest på stierne rundt i villaområderne eller inde i byen, men så snart vejret 
er til det, bliver det også gåture til Hedensted søerne og på Hjertestien. I det 
tidlige forår, skal vi jo finde ramsløg og i sensommeren er det godt at komme 
forbi et brombær krat.

Birgit Steffensen


